
                         Zpráva o činnosti Dozorčí komise Rady Českého rozhlasu  

                                                          za 4. čtvrtletí 2023 

 

Zprávu sestavil a předkládá Ing. Miroslav Dittrich, předseda Dozorčí komise Rady ČRo v souladu 

se zákonem č. 484/1991 Sb. O Českém rozhlasu v platném znění a se Statutem Rady ČRo.  

Dozorčí komise (dále jen Komise) Rady ČRo (dále jen Rady) se ve 4. čtvrtletí roku 2023 

v souladu se svým jednacím řádem a s potřebami Rady sešla na třech řádných zasedáních.  

 

Dne 17. 10. 2023 (Zápis č. 10/2023)  

Komise projednala výsledky hospodaření ČRo za období leden až srpen 2023. Jak připomněl 

ředitel Ekonomiky ČRo Martin Vojslavský, šlo o poslední měsíc, kterého se nedotkla aktualizace 

rozpočtu. Všechny další úpravy se týkají (budou týkat) až následného období od září do 

prosince 2023. Z hlediska rozhlasových poplatků proběhly dvě akviziční akce, ale trend se 

nemění. Čerpání v oblasti investic bylo nižší, přičemž nejsilnější měsíce se očekávají, jako 

každoročně, koncem roku. M. Vojslavský zdůraznil, že žádné plánované investice se nerušily. 

Pokud se nestihnou, budou přesunuty do dalšího roku. Komise také diskutovala ceny reklamy, 

které se obecně v ČR zvyšují. Český rozhlas k navýšení cen nepřistoupil.  

Hostem jednání dozorčí komise Rady ČRo byl externí auditor Marek Votlučka. Členové Komise 

se zajímali o průběh externích auditů. M. Votlučka konstatoval, že spolupráce s generálním 

ředitelem, ředitelem Ekonomiky i s hlavním účetním je bezproblémová, cokoliv je potřeba 

doložit, je promptně dodáno. Audit probíhá v pětičlenném týmu. M. Votlučka dále na dotaz 

Komise konstatoval, že externí auditoři úzce spolupracují s interním auditem Českého rozhlasu.   

Dále se Komise zabývala pravidelnou souhrnnou zprávou o probíhajících a ukončených 

soudních sporech. 

V části věnované marketingu předložil ředitel Marketingu a digitálních služeb Jiří Malina 

přehledný interní výhled všech marketingových akcí na rok 2024. Dále předložil dokument 

Mediální investice 2019 – 2022, který si Komise vyžádala.   

 

Dne 24. 11. 2023 (Zápis č. 11/2023) 

V první části jednání se komise věnovala rozboru hospodaření. Ředitel Ekonomiky Martin 

Vojslavský okomentoval výsledky po uzavření třetího čtvrtletí 2023.  Konstatoval, že 

mimořádná odměna zaměstnancům ČRo už byla zakalkulovaná v aktualizaci rozpočtu. Dále 

řekl, že u investic dochází k velkým zpožděním, takže se dá předpokládat přesah do roku 2024 

v řádech jednotek miliónů.  

M. Vojslavský detailně prezentoval návrh rozpočtu Českého rozhlasu na rok 2024. Seznámil v té 

souvislosti členy Komise se zásadními jevy, které budou rozpočet v příštím roce ovlivoovat   



Poplatky České poště činí ročně 100 miliónů korun, velké sportovní akce (MS v hokeji a 

biatlonu, ME ve fotbale, Letní olympijské hry) budou znamenat velké náklady, ale očekávají se 

i obchodní výnosy, demografický vývoj nepřeje Českému rozhlasu z hlediska úbytku poplatníků 

- fyzických osob, dále se budou snižovat úrokové sazby ČNB, problémem budou ceny energií, 

inflace, novela Zákoníku práce (dohody o provedení práce).   

M. Vojslavský také připomněl plánovanou valorizaci mezd a vyjmenoval všechny benefity pro 

zaměstnance.   

V části jednání věnované marketingu obdržela Komise od ředitele Marketingu a digitálních 

služeb J. Maliny upřesoující tabulku srovnání nákladů na marketing ČRo Radiožurnál a Rádia 

Impuls. Tento materiál si Komise výslovně vyžádala.    

 

Dne 6. 12. 2023 (Zápis č. 12/2023) 

Komise se seznámila s výsledky poslechovosti za druhý a třetí kvartál 2023 a s on-line 

statistikami ČRo. Informaci podali Jiří Malina a Pavel Šimoník.  

Dále ředitel Marketingu a digitálních služeb Jiří Malina detailně seznámil členy Komise 

s marketingovými aktivitami do konce roku 2023.  

Komise pak podrobně diskutovala o návrhu rozpočtu ČRo na rok 2024. Všechny dotazy členů 

Komise zodpověděl ředitel Ekonomiky Martin Vojslavský.  Komise pak konstatovala, že 

Rozpočet ČRo na rok 2024 doporučuje Radě chválit.  

Ředitel Ekonomiky Martin Vojslavský okomentoval vývoj hospodaření za období leden až říjen 

2023. Odchylka od hospodářského výsledku je asi 12,5 miliónu korun s tím, že se jedná o 

zpoždění v investicích. Nedokončené investice zřejmě přejdou do roku 2024.  

Komise dále schválila nájemní smlouvy, které budou uzavřeny na základě výsledku veřejné 

zakázky „Zajištění stravování v jídelně a kavárna v Atriu ČRo“ s panem Martinem Hájkem na 

dobu určitou od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2028.  

 

Podrobnosti k jednotlivým zasedáním, včetně dalších projednávaných bodů, jsou 

dokumentovány ve výše uvedených zápisech z jednání Komise, které jsou uloženy 

v sekretariátu Rady.     

 

Ing. Miroslav Dittrich 

předseda Dozorčí komise rady Českého rozhlasu 

 


